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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 21. september 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 665 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Niels 

Flemming Hansen (KF). 

Spørgsmål nr. 665: 

”Hvad er ministerens argumenter for, at det skulle være rimeligt, at der årligt gi-

ves ca. 1,8 mia. kr. i statsstøtte til fagforeningerne? Beløbet er opgjort som skat-

teværdien af fradragsretten for fagforeningskontingent jf. besvarelse fra skatte-

udvalget på spørgsmål nr. 371 af 20. april 2018, SAU Alm. Del., hvoraf det 

fremgår, at skatteværdien udgør 26 pct. af den samlede fagforeningskontingent-

betaling på ca. 7 mia. kr. i 2016. Der henvises til regeringens udspil »Danmark 

kan mere I«.” 

  

 

Svar: 

Høj organiseringsgrad blandt lønmodtagerne i overenskomstbærende fagforeninger 

er en forudsætning for den danske arbejdsmarkedsmodel, som har været med til 

skabe velstand og ordentlige arbejdsvilkår i Danmark. Fradragsretten for fagfore-

ningskontingent er derfor med til at sikre velstand og gode arbejdsvilkår, som er til 

gavn for alle danskere. 

Fradraget skal i lighed med fx befordrings- eller rejsefradrag ses som et fradrag for 

udgifter i forbindelse med beskæftigelse. Jeg synes derfor det er rimeligt, at kontin-

gentet er fradragsberettiget, da det er det en udgift, som lønmodtagerne har i kraft 

af deres tilknytning til arbejdsmarkedet og fagforeningerne er en central del af den 

danske model, som gavner alle og ikke kun medlemmerne.   

Jeg er ikke enig i, at fradragsretten for fagforeningskontingent er statsstøtte til fag-

foreningerne. Fradragsretten for fagforeningskontingent er, efter min opfattelse, en 

skattelettelse til de lønmodtagere, der tager ansvar for den danske arbejdsmarkeds-

model ved at være medlem af en fagforening.  

Venlig hilsen 

Mattias Tesfaye 

Fungerende beskæftigelsesminister 
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